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VOORLOPIG VERSLAG 
Vastgesteld 12 maart 1986 

De vaste Commissie voor Financiën1 belast met het voorbereidend 
onderzoek van dit wetsvoorstel heeft de eer omtrent haar voorlopige 
bevindingen als volgt verslag uit te brengen. 

Algemeen 

De leden van de P.v.d.A.-fractie hadden met zeer gemengde gevoelens 
van het wetsvoorstel kennis genomen. Weliswaar, zo meenden zij, 
houden wetsvoorstel en memorie van toelichting de voorwaarden in voor 
privatisering, maar geenszins geven zij aan hoe aan die privatisering 
concreet vorm zal worden gegeven. Daarmee achtten zij de continuïteit 
van de waarborg, die de regering eveneens belangrijk vindt, niet verzekerd. 
Deze leden vroegen derhalve allereerst naar de statuten van de op te 
richten rechtsperso(o)n(en), de wijze waarop het aandelenbezit zal 
worden geregeld en de mogelijkheden van de staat daarin. Zonder de 
concrete beoordeling van die zaken is het wetsvoorstel in hun ogen een 
stap in het duister. Ook in de financiële aspecten van de af te sluiten 
transactie met de op te richten rechtsperso(o)n(en) stelden deze leden 
belang. 

Vervolgens hadden deze leden behoefte aan een beschouwing van de 
regering over de privatisering van de kwaliteitscontrolefunctie(s) van de 
overheid in algemene zin. Het maatschappelijke leven vertoont hier en 
elders in de EG een veelvoud van verschijningsvormen van controles op 
materialen en produkten van de industrie. Die verschijningsvormen zijn 
zowel publiekrechtelijk als privaatrechtelijk van karakter. De vraag naar 
de theoretische en praktische doelmatigheid van deze verschijningsvormen 
blijft in de memorie van toelichting onbesproken en komt ook niet 
expliciet aan de orde in de algemene beschouwingen van het kabinet over 
de privatisering. In een centraal geleide volkshuishouding is die controle 
en toezichtsfunctie niet nodig, omdat zij inherent is aan de interne 
produktie- en kwaliteitscontrole van de bedrijven en de externe handel. 
Uit doelmatigheidsoogpunt is die economische ordening op dit punt in 
het voordeel. In een vrije-markteconomie zou de overheid zich ter zake 
van elke bemoeienis kunnen onthouden. Dat wordt evenwel niet voorge-
steld, omdat het niet in het belang van de bedrijfstak(ken), de werkgele-
genheid en de consument zou zijn. Met die conclusie stemden deze leden 
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op zichzelf in. De vraag die dan vervolgens opkomt is hoe in een gemengde 
economische orde de betrokken kwali tei tscontrole, i.c. de waarmerk ing, 
het meest doelmatig geregeld kan worden. Deze leden betreurden, dat in 
de overlegde stukken dit vraagstuk noch kwalitatief noch kwanti tat ief 
wordt uitgewerkt en van conclusies word t voorzien. Kan dat in de 
memorie van antwoord alsnog gebeuren? Het geheel van de overgelegde 
stukken getuigt van de wens als de vader van de gedachte. De enige 
praktisch bruikbaar lijkende oplossing word t vervolgens voorgesteld, 
zonder dat daarbij de maatschappeli jke doelmat igheid is getoetst. Zoals 
reeds meermalen tot uitdrukking gebracht, is voor deze leden opt imale 
maatschappeli jke doelmatigheid richtsnoer bij de beoordeling van 
privatiseringsactiviteiten. Dat betekent zo laag mogeli jke kosten voor de 
consument. Deze leden vroegen de regering de berekeningen ter zake 
over te leggen, ervan uit gaande, dat verschil lende zienswijzen mogeli jk 
zijn ten aanzien van de intensiteit van de gewenste controle. 

Gegeven het fei t , dat de overheid kiest voor een bli jvende betrokkenheid 
bij de waarborg, maar nu onder de verantwoordel i jkheid van EZ, was 
voorts bij deze leden de vraag gerezen waarom die keuze zo gemaakt is. 
Goud, zilver en platina behoren elders in de overheid ook tot het werkterrein 
van de minister van Financiën. Zowel de Rijksmunt als de Nederlandsche 
Bank hebben hiermede bemoeienis en kennis van zaken. De vraag laat 
zich derhalve stellen of die kennis niet een primaire betrokkenheid van de 
minister van Financiën zou wet t igen. Kan hierop worden ingegaan? Ook 
de samenhang met de douane zou te beredeneren zijn en is eerder in 
bespreking geweeest. Hoe is nu de samenwerking waarborg - douane 
gestructureerd en hoe wordt die in het kader van het wetsvoorstel 
gezien? 

Overigens merkt de minister van Financiën in dit verband in het verslag 
van een mondel ing overleg over de privatisering van de Dienst van de 
Waarborg (Kamerstuk 1 7 938, nr. 10, blz. 3) op, dat de rol van de dienst 
bij de fraudebestr i jding niet wordt aangetast. Voorts stelt hij dat dit 
aspect in het kader van het wetsvoorstel de nodige aandacht zal kri jgen. 
Deze leden hadden daarnaar tevergeefs gezocht in de memorie van 
toel icht ing. Kan daarop nu duideli jk worden ingegaan? Waarom is 
overigens in de memorie van toel icht ing niet op deze en andere toezeg-
gingen van de minister in Kamerstuk 17 938 nr. 10 ingegaan? 

Zou de regering aan de eerste betrokkenheid van de staatssecretaris 
van EZ vasthouden, dan was voor deze leden de vraag waarom bundel ing 
met de overige bedri jfstakken waar publiekrechteli jke controle plaatsvindt 
niet voor de hand l iggend is. Te denken valt dan aan de Dienst voor het 
IJkwezen, waarvan de privatisering ook in overweging is. Kortom, 
waarom word t hier een verbijzonderde private controle voorgesteld onder 
publiekrechteli jk toezicht, terwij l dit elders in de samenleving weer 
gebundeld zou moeten plaatsvinden onder overheidstoezicht? Kan op de 
doelmatigheidsaspecten van bundeling worden ingegaan? 

Tot slot van hun algemene opmerkingen zeiden deze leden behoefte te 
hebben aan meer inzicht in de ontwikkel ing van de omvang van de 
werkzaamheden van de Dienst van de Waarborg in de laatste decennia. Is 
de afkalving van het werk een gevolg van gestegen tarieven, van zich 
wijzigend koopgedrag in Nederland of van toe- of afname van de interna-
tionale handel vanuit en naar Nederland? Deze leden zouden gaarne een 
inzicht in deze samenhangen hebben, ten einde zich aldus mede een 
oordeel te kunnen vormen of de te erkennen waarborginstel l ing(en) zich 
op een groeimarkt, dan wel op een kr impende markt gaat(n) begeven. 

De leden van de C.D.A. fractie hadden met belangstell ing kennis 
genomen van het voorl iggende wetsvoorstel . Deze leden konden zich 
over het algemeen vinden in de voorgestelde wijzigingen. Zij waardeerden 
het streven van het kabinet om daar als overheid terug te treden waar 
geen zwaarwegende redenen aanwezig zijn voor overheidsbemoeienis. 
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Vooropgesteld dient te worden, aldus deze leden, dat consumentenbe-
scherming een voldoende zwaarwegend belang is om het voorliggende 
wetsvoorstel kritisch te toetsen. Deze leden achtten het van groot belang, 
dat de wijziging van de Waarborgwet niet zal leiden tot een aantasting 
van de bescherming van de consument tegen misleiding en bedrog. Het 
is daartoe van het grootste belang dat de te vormen waarborginstelling 
onafhankelijk is van de belanghebbende handelsbranche waarbij ze is 
ondergebracht. Zij hechtten daarom ten zeerste aan een evenwichtige 
samenstelling van de Raad van Commissarissen en betreurden dan ook, 
dat de consumentenorganisaties vooralsnog niet bereid zijn gebleken 
gebruik te maken van het hun toebedachte recht een van de leden van de 
Raad van Commissarissen aan te wijzen. Mocht in deze situatie geen 
verandering komen dan achtten deze leden het noodzakelijk dat het 
kabinet een kroonlid benoemt voor de vacant gekomen plaats. Bij de 
benoeming van dit kroonlid zal als selectiecriterium een grote affiniteit 
met consumentenbelangen moeten worden gehanteerd. 

De leden van de V.V.D. fractie hadden met instemming kennisgenomen 
van het voorstel tot wijziging van de Waarborgwet 1950. Zij waren 
verheugd dat nu een daadwerkelijk begin wordt gemaakt met de uitvoering 
van de privatisering van overheidsdiensten, die het kabinet hoog in het 
vaandel voert. Deze leden waren anderzijds teleurgesteld, dat de privati-
sering van de Dienst van de Waarborg toch nog lang op zich heeft laten 
wachten. In mei 1983 zette de minister van Financien de voornemens van 
het kabinet ten aanzien van privatisering uiteen. Ruim een jaar later 
bracht de Werkgroep Onderzoek privatisering van de Dienst van de 
Waarborg zijn rapport uit. Op grond van dit rapport alsmede het door de 
Interdepartementale Begeleidingscommissie Privatisering uitgebrachte 
advies, werd in oktober 1984 het principebesluit tot privatisering van de 
Dienst van de Waarborg genomen. Pas eind december 1985 werd een 
voorstel van wet tot privatisering van vorengenoemde Dienst ingediend. 
Deze leden misten in de memorie van toelichting een verantwoording van 
de lange duur die gelegen was tussen het principebesluit van de regering 
en de indiening van het wetsvoorstel. Zagen zij het goed, dat de privatisering 
van de Dienst van de Waarborg vlotter zou zijn verlopen, indien de 
ambtenarenbonden er van het begin af aan bij zouden zijn betrokken? Dit, 
aangezien privatisering ambtelijk gezien weerstanden oproept, hetgeen 
ongegrond doch wel belangrijk is. Deze leden waren van mening, dat bij 
privatisering van de Dienst van de Waarborg uitgangspunt dient te zijn 
verzekering van ordelijk economisch verkeer en anderzijds bescherming 
van de belangen van de consument. 

De leden van de fractie van de S.G.P. konden zich principieel vinden in 
de privatiseringsgedachte, te weten het afstoten van overheidstaken die 
net zo goed en wellicht zelfs beter door de marktsector kunnen worden 
vervuld. Nu de heffing op gouden en zilveren werken reeds meer dan 
dertig jaar geleden werd ingetrokken, hadden zij dan ook weinig moeite 
met het voorstel om het waarborgen aan een particuliere instelling over 
te laten, zij het dat ook zij van oordeel waren dat ter wille van de goede 
trouw in deze handel overheidstoezicht niet gemist kan worden. Naar zij 
hadden begrepen zijn aan dit voorstel heel wat rapportage en besprekingen 
voorafgegaan, die dan geresulteerd hebben in het voorstel zoals het er nu 
ligt. Mede naar aanleiding van ontvangen gegevens voelden deze leden 
toch de behoefte op een aantal, vooral praktische punten nader in te 
gaan, opdat de privatisering voor beide partijen optimaal kan verlopen. 
Een algemene opmerking wilden zij nog maken. In aansluiting op wat 
door de Raad van State is geconstateerd waren zij van mening, dat de 
voorgestelde regeling niet bepaald uitmunt door soberheid. Is reële 
deregulering wel voldoende aan bod gekomen? Of moesten alle bepalingen 
worden opgenomen, opdat voor alle denkbare situaties een wettelijke 
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regeling voorhanden zou zijn? Kunnen de bewindslieden duideli jk maken 
dat het wetsvoorstel alleen de strikt nodige bepalingen bevat? 

Organisat ie en u i tvoer ing 

De leden van de P.v.d.A. fract ie zeiden geen aanwijzingen uit de 
samenleving te hebben dat de betrokkenen recentelijk een andere 
zienswijze over deze privatiseringsoperatie huldigen dan de eerder 
ingenomen standpunten. Deze leden waren allereerst geïnteresseerd in 
de uitkomst van het gevoerde overleg met de bijzondere commissie, 
waarvan o.a. op blz. 1 van de memorie van toel icht ing gewag gemaakt 
wordt . Kunnen het verslag en de conclusies waartoe het gevoerde 
overleg geleid heeft worden overgelegd? Kan vervolgens worden mede-
gedeeld hoe de regering die ui tkomsten bij zijn beslui tvorming heeft 
gewogen? 

Deze leden vroegen ook naar de uitkomsten van het gevoerde overleg 
inzake de herstructurering van de Dienst van de Waarborg. Hebben die 
ui tkomsten al tot concrete besluiten geleid en, zo ja, welke? In welk 
stadium bevindt zich die herstructurering? 

Deze leden hadden een uiteenzetting gemist over de feitel i jke reorgani-
satie naar het nieuwe bestel. De nieuwe arbeidsvoorwaarden van betrok-
kenen; de hoeveelheid ambtenaren die wensen over te gaan, en de 
herplaatsingsmogeli jkheden en procedures daarbij in acht te nemen voor 
degenen die niet de rijksdienst wensen te verlaten. Deze leden zouden 
graag inzicht in deze situatie wil len hebben, alsmede een indicatie van de 
weg waarlangs de continuïteit van de onder overheidsauspiciën te 
handhaven waarborg ook metterdaad kan worden bereikt. Gezien het 
grote consumentenbelang dat hiermede gemoeid is, rees bij hen de vraag 
in hoeverre de overheid aansprakelijk is, dan wel garant staat voor een 
disfunct ionerende geprivatiseerde instell ing. Kunnen de overeenkomsten 
met die instelling ook inzake de overname van inventarissen enz. worden 
overgelegd? Hoe wordt bereikt, dat de instelling over voldoende aanspra-
kelijk vermogen beschikt. Wie fourneert dat? 

Is het waar, zo vroegen de leden van de V V D . fract ie, dat zoals de 
Federatie Goud en Zilver heeft gesteld het voltall ige personeel van de 
Dienst van de Waarborg te kennen heeft gegeven geen dienstverband te 
wensen met de op te richten waarborginstel l ing? Wat is de reactie van de 
regering daarop? 

De leden van de S.G.P-fract ie stelden vast, dat reeds geruime t i jd een 
reorganisatie van de Dienst van de Waarborg in bespreking is. Uit 
gegevens van de Federatie Goud en Zilver kan worden afgeleid dat die 
reorganisatie haar beslag zou kri jgen, voordat de overdracht zou plaats 
vinden aan een organisatie die vanaf de datum van overdracht de 
waarborging zou gaan uitoefenen. Hoe denken de bewindsl ieden aan die 
afspraak gestalte te geven, nu de vrees is uitgesproken dat die reorganisatie 
feiteli jk door of onder beheer van de genoemde federatie zal moeten 
plaats vinden, de financiële gevolgen daarvan incluis. In dat kader 
vroegen deze leden of in ieder geval de financiële gevolgen niet moeten 
worden gedekt door de overheid. 

Vanuit de beroepskring is gesteld, aldus deze leden, dat om verzeke-
ringstechnische redenen n ieuwbouw met concentrat ie van de werkzaarrv 
heden nodig is, waarbi j de beste oplossing is om centraal één nieuw 
kantoor te stichten. Word t die stel l ingname door de bewindsl ieden 
onderschreven en hoe ligt dan de relatie met het nog steeds niet tot 
stand gekomen reorganisatieplan? 

Hoewel in de toel icht ing duideli jk wordt gemaakt dat er in fei te slechts 
ruimte is voor één waarborginstel l ing in Nederland, word t toch de 
mogeli jkheid van méér instell ingen niet uitgesloten. Word t hier niet te 
veel het marktprincipe gehanteerd - vrije concurrentie - , terwij l juist zo'n 
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particuliere instelling toch niet meer is dan uitvoerder van de overheidstaak, 
zij het op armslengte afstand. Zou het niet beter zijn de werkzaamheden 
toe te vertrouwen aan slechts één instelling, zoals trouwens de Dienst van 
de Waarborg maar één dienst is, zij het met een aantal kantoren verspreid 
over het land? 

Deze leden hadden begrepen, dat veel ambtenaren in dienst van de 
Waarborg geopteerd hebben voor een andere functie binnen de Rijksdienst, 
hetgeen betekent dat de nieuwe instelling een bijna geheel nieuwe 
organisatie en bekwaamheid moet opbouwen. Erkennend dat daardoor 
mede een stukje nieuwe werkgelegenheid kan worden geschapen, 
vonden deze leden het toch van belang dat de bij de waarborg bestaande 
know-how wordt overgebracht naar de nieuwe instelling. Is daartoe het 
tijdelijk ter beschikking stellen van de huidige ambtenaren aan die 
instelling wel voldoende? Hoe zal dat overigens in zijn werk kunnen 
gaan? 

Ten slotte vroegen deze leden naar de overeenkomst met betrekking 
tot de bestaande inventaris bij de Dienst van de Waarborg, die uiteraard 
voor de overheid waardeloos is geworden. In hoeverre zou de reeds 
genoemde organisatie hebben geleid tot afstoting van verouderde 
inventaris en de aanschaf van moderne apparatuur? Deze leden hadden 
vernomen dat het Rijk voor de bestaande inventaris naar verhouding veel 
te hogia bedragen zou vragen, terwijl de werkelijke waarde in het zicht van 
én de afstoting èn de op stapel staande reorganisatie naar hun oordeel 
niet hoog kan zijn. Gaarne zagen deze leden dat de privatisering van de 
waarborg zodanig zou geschieden dat de optimale levensvatbaarheid van 
de particuliere instelling inderdaad wordt gewaarborgd. 

Internationale aspecten 

De leden van de P.v.d.A.-fractie merkten met verwondering op, dat in 
het geheel geen gewag gemaakt wordt van de EG en de taak van de 
Gemeenschap te zorgen voor een gemeenschappelijke markt. Juist nu 
wordt gesuggereerd dat Nederland zou moeten toetreden tot de Conventie 
van Wenen. Kan worden aangegeven waarom ons land niet eerder tot die 
conventie is toegetreden? Is de tekst van deze conventie overigens al in 
het Staatsblad gepubliceerd? Zo nee, kan die tekst alsnog aan de Kamer 
worden overgelegd? Gezien de informatie die verstrekt wordt over de 
organisatie van de waarborg in sommige andere EG-landen, hadden deze 
leden behoefte te vernemen wat de EG ter betere functionering van de 
gemeenschappelijke markt tot dusverre op dit terrein heeft ondernomen 
en in de toekomst voornemens is te ondernemen. Deze leden gaven als 
hun voorlopig standpunt te kennen, dat de gemeenschappelijke markt 
gebaat is met een éénduidig waarborgregiem. In die zin zou supernatio-
nalisatie zeker te verkiezen moeten zijn boven privatisering. Kan terzake 
overigens worden medegedeeld hoe de toekomstige rechtsperso(o)n(en) 
een mogelijke (extra) blokkade zou(den) betekenen voor het in Europees 
verband na te streven beleid? 

De leden van de C.D.A.-fractie spraken de wens uit, dat toegetreden 
wordt tot de Internationale Conventie tot het waarborgen van edelmetale 
voorwerpen. Mocht wetswijziging hiertoe noodzakelijk zijn is aanpassing 
van de wet nu reeds gewenst, zo voegden zij daaraan toe. Zij zeiden 
althans niet gecharmeerd te zijn van een bevoegdheid tot het wijzigen 
van de wet bij algemene maatregel van bestuur om voormeld effect te 
bereiken. De bevoegdheid tot wetswijziging bij algemene maatregel van 
bestuur past niet in het streven naar deregulering zoals door hen wordt 
voorgestaan. Bovendien vertroebelt het de besluitvorming nu. Met name 
wilden zij in dit verband wijzen op de bevoegdheid van de minister de 
gewichtsgrenzen bij algemene maatregel van bestuur te wijzigen. 
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Met betrekking tot de toetreding van Nederland tot de Internationale 
Conventie tot het waarborgen van edelmetalen voorwerpen wilden de 
leden van de V.V.D.fractie de volgende opmerkingen maken. De regering 
merkt in de memorie van toelichting op, dat een aantal bij de conventie 
aangesloten partijen een ander waarborgsysteem kent dan ons land. Deze 
leden vroegen of de in die andere landen gestelde eisen - hoewel die een 
voldoende niveau van waarborging verzekerden - niet zodanig laag zijn, 
dat het keurvolume in Nederland zou teruglopen omdat een deel van de 
ter waarborging aangeboden hoeveelheid voorwerpen niet in Nederland 
zou worden aangeboden, maar in bij de conventie aangesloten landen 
waar de eisen lager zijn. Kan de regering aangeven in hoeverre het 
vorenstaande bezwaren oplevert voor een gezonde bedrijfsvoering van 
een private waarborginstelling? 

Voorts vroegen deze leden of wel voldoende rekening is gehouden met 
de internationalisatie die binnen en buiten de Europese Gemeenschap 
wordt gehanteerd. Zij stelden deze vraag aangezien met name de 
verruiming van het waarborgsysteem met de zgn. 800-legering voor alle 
zilveren voorwerpen niet in het voorstel van wet is opgenomen. 

De leden van de S.G.P. fractie wezen erop dat er vanuit de Federatie 
Goud en Zilver al jaren voor wordt gepleit om in de zilverbranche ook de 
zgn. 800-legering voor alle voorwerpen te gaan waarborgen. Deze leden 
vroegen naar de redenen waarom terzake niet reeds in dit voorstel 
voorzien is in deze mogelijkheid. Daarbij wezen zij op het feit dat daardoor 
voorwerpen van dit gehalte aan het assortiment te waarborgen artikelen 
worden toegevoegd die ook een steviger basis zullen leggen onder de 
nieuwe instelling. 

Toezicht en opsporing 

De leden van de P.v.d.A. fractie stelden vast dat de voorgestelde 
regeling mede de privatisering inhoudt van de eigenlijke overheidstaken 
van toezicht en opsporing op dit terrein. Welke waarborgen, zo vroegen 
zij, bestaan dat deze taken in de toekomst doelmatig en efficiënt vervuld 
zullen worden? Aannemende, dat de kosten daarvan - althans die van de 
huidige Dienst van de Waarborg - mede verhaald worden in de tarieven, 
zouden deze leden graag uiteengezet willen zien hoe dit kostenverhaal in 
de toekomst geregeld moet worden. Zij konden dit uit de stukken niet 
opmaken. Ziet de regering geen gevaar in een moeilijk te keren beperking 
van de intensiteit van die taken in de voorgestelde oplossing? Welk 
mechanisme voor zelfregulering is terzake werkzaam? Welke deel der 
kosten is nu gemoeid met toezicht en opsporing? In hoeverre zal in de 
voorgestelde nieuwe situatie niet een extra belasting van justitie en politie 
optreden? Deze leden stelden deze vraag ook naar aanleiding van het op 
blz. 9 van de memorie van toelichting gestelde onder 12 en 13. Zij 
vroegen om een uiteenzetting en kwantitatieve prognose inzake menskracht 
en kosten die bij de overheid blijven in de huidige en in de toekomstige 
situatie, waarbij integraal de huidige georganiseerde situatie vergeleken 
wordt met de kwalitatief vergelijkbare nieuwe situatie. 

De leden van de V.V.D.-fractie refereerden aan een door de vaste 
commissie voor Financien ontvangen brief van de Federatie Goud en 
Zilver dd. 4 maart 1 986, waarin onder andere een aantal aanpassingen 
werd voorgesteld. De Federatie achtte het bijvoorbeeld gewenst dat niet 
alleen alle registers volgens een uniform systeem worden gecontroleerd, 
doch ook dat een bepaling wordt ingevoerd, waarbij inkopers verboden 
wordt de in te kopen goederen eerder dan een week na registratie uit te 
betalen. Om dit te bewerkstelligen zou een wijziging van artikel 437 
Wetboek van Strafrecht noodzakelijk zijn. Deze leden vroegen de regering 
hierop te reageren. 
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Zij vroegen verder in hoeverre de verlening van de bevoegdheid tot 
politietransactie aan medewerkers van een private waarborginstelling zich 
verdraagt met de onafhankelijkheid die het gebruik van deze bevoegdheid 
vereist. 

Artikelen 

Artikel I B (artikel 3) 

De leden van de P.v.d.A.-fractie zouden graag een nadere uiteenzetting 
over de gewijzigde tekst ontvangen. Hoe houdt het artikel rekening met 
niet meer in alle gevallen noodzakelijk zijnde speling. Welke gevallen gaat 
het hier om? Naar wiens inzicht is de noodzaak vervallen? Is vastgesteld, 
dat alle belanghebbenden terzake éénzelfde zienswijze hebben? Kunnen 
die zienswijzen worden medegedeeld? 

Artikel I E (artikel 5) 

De leden van de P.v.d.A.-fractie vroegen een nadere verduidelijking van 
de voorgestelde bepaling in het derde lid. Het kwam hun vooralsnog 
beter voor ook die criteria blijvend in de wet te verankeren. Overigens 
zouden zij graag geïnformeerd worden over de in de andere EG-landen 
bestaande gewichtsgrenzen. 

Zoals zij al in hun algemene opmerkingen hadden doen weten, hadden 
de leden van de C.D.A. fractie grote moeite met de delegatiebepaling in 
het derde lid van dit artikel. Huns inziens spelen de gewichtsgrenzen 
zoals nu vastgelegd in de wet een grote rol bij de gekozen vorm van 
privatisering en een goede bescherming van consumentenbelangen. 
Wijziging van de gewichtsgrenzen heeft, zo zeiden deze leden, dan ook te 
verstrekkende gevolgen om bij algemene maatregel van bestuur te 
regelen. 

Artikel I F (artikel 6) 

De leden van de P.v.d.A.-fractie ontging het waarom hier de mogelijkheid 
bij ministeriële regeling vrijstelling te verlenen wordt geopend terwijl 
artikel 49 wordt ingetrokken. Kan hierop een nadere toelichting worden 
gegeven? 

Artikel I H (artikel 7) 

De leden van de P.v.d.A.-fractie vroegen waarom in de wettekst niet 
een beleidsmatige keuze wordt gedaan voor één rechtspersoon? Waarom 
wordt niet vastgelegd, dat niet meer dan één rechtspersoon dezelfde 
waarborgtaken zal of kan uitoefenen? Indien een wettelijk of 
natuurlijk monopolie niet beoogd wordt, waarom wordt daar dan practisch 
wel bewust voor gekozen? 

De leden van de CD.A-fractie stelden vast, gezien de opmerking van 
de Federatie Goud en Zilver, dat de waarborg toch moet worden onderge-
bracht bij belanghebbenden (een homogene en in de praktijk moeilijk te 
scheiden groep van ondernemers) en gezien de terecht stringente eisen, 
die gesteld worden aan een rechtspersoon alvorens hem wordt toegestaan 
als waarborginstelling te fungeren, dat er in de praktijk een monopolie 
wordt gecreëerd. Het ontging ook deze leden dan ook wat de zin is van 
de in dit artikel aan de minister van Economische Zaken toegekende 
bevoegdheid één of meerdere rechtspersonen aan te wijzen als waar-
borginstelling. 
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Artikel I H (artikel 7c) 

Naar aanleiding van de ter deregulering voorgestelde verhoging van de 
ondergrens van te waarborgen zilveren voorwerpen (artikel 5, lid 2, sub b) 
stelden de leden van de P.v.d.A.-f ractie de vraag in hoeverre de toekomstige 
tariefstructuur van de waarborg ook op kostenverschillen herkenbaar 
terug te vot-.en moet zijn. Zij zouden het beleidsstandpunt terzake graag 
vernemen en vroegen zich ook af of vastlegging daarvan in de wet niet de 
voorkeur verdient. 

Met betrekking tot het derde lid van dit artikel vroegen deze leden om 
een verduidelijking van de memorie van toelichting. Wordt bijvoorbeeld 
beoogd, dat een NV of BV jaarlijks dividend uit zal keren; zo ja, hoeveel? 

Artikel I H (artikel 7d) 

De leden van de P.v.d.A. fractie vroegen waarom niet wordt voorgesteld 
ook de Algemene Rekenkamer bevoegdheden te geven? Welke situatie 
ontstaat voor de waarborginstelling, indien de begroting niet tijdig is 
goedgekeurd, buiten lid 4? Welke situatie ontstaat, indien de begroting 
wordt afgekeurd en het bestuur geen nieuwe begroting terzake voorlegt? 
Kan de begrotingsgoedkeuring niet achterwege blijven, wanneer voor de 
wettelijke taken in de wet zelf voldoende waarborgen bestaan? 

Artikel I K (artikel 11) 

De leden van de P.v.d.A. fractie zagen ook op grond van de memorie 
van toelichting niet in, dat de voorgestelde nieuwe tekst iets toevoegt dat 
voorheen anders beoordeeld werd. Oudheidkundige voorwerpen onder-
gaan door stempeling nu per definitie een «beschadiging», in hun ogen. 
Kan de voorgestelde bepaling nader worden toegelicht? 

Artikel I M (artikel 13) 

Voorgesteld wordt het huidige artikel 13 te doen vervallen. Daarbij 
wordt voorgesteld tarieven buiten de waarborgsfeer aan de waarborgin-
stelling over te laten. Betekent dit, zo werd van P.v.d.A-zijde gevraagd, 
dat dergelijke tarieven niet onder de ministeriële goedkeuring vallen? Zo 
ja, wat is dan de ratio van de bedoelde tekst? Kan de volledige verwachte 
tariefstructuur van de instelling, die beoogd wordt, in vergelijking met de 
nu vigerende tarieven worden medegedeeld? 

Artikel I X (artikel 27) 

De leden van de P.v.d.A. fractie informeerden naar de sanctie op 
overtreding van dit artikel en de wijze waarop de controle op het register 
van betrokkenen plaats zal vinden. Hoe is dat nu geregeld en hoe zal dat 
in de toekomst geregeld zijn? 

Artikel I AA (artikel 29a) 

De leden van de P.v.d.A. fractie vroegen of de voorgenomen regeling 
kan worden overgelegd. Verdient regelgeving in de wet niet de voorkeur? 
Zo nee, waarom niet? 

Artikel I HH (artikel 39) 

Welke publiekrechtelijke controle wordt voorzien op deze gewijzigde 
bepaling, werd van P.v.d.A.-zijde gevraagd. Welke sancties staan op 
overtreding daarvan en hoe is de controle nu en in de toekomst geregeld? 
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Artikel I M M (artikel 47a) 

De leden van de P.v.d.A.-fractie vroegen of kan worden uiteengezet 
welk beleid wordt voorzien met betrekking tot de goedkeuring van 
invoertekens. Wanneer zal goedkeuring kunnen en/of mogen worden 
geweigerd? 

Artikel I QQ (artikelen 52-63) 

De leden van de P.v.d.A.-fractie hadden allereerst behoefte te vernemen 
aan welke personeelsformatie op EZ wordt gedacht ten behoeve van de 
controle op de gestie van de waarborginstelling(en). Kan een opgave van 
ramingen en kosten worden gedaan? Welke materiële kosten zijn hierbij 
nodig of gewenst te achten? Welke besparingen treden in menskracht en 
overige uitgaven op bij de belastingdienst? 

Vervolgens vroegen deze leden in welke andere wetten niet-ambtenaren 
wordt opgedragen politionele taken uit te voeren. In welke mate is daarin 
het betreden van een woning en andere niet-openbare ruimten begrepen? 
Waarom wordt niet voorgesteld deze taken door de politie te laten doen 
onder begeleiding van deskundigen? Hoe frequent is de afgelopen jaren 
van deze bevoegdheden een ambtelijk gebruik gemaakt? Hoe wordt het 
kostenverhaal van deze activiteiten geregeld? 

Artikel I QQ (artikel 59) 

Acht de regering de publieke informatievoorziening voldoende verzekerd 
door de inkrimping van het aantal vestigingen, vroegen de leden van de 
P.v.d.A.-fractie. Wordt ook de verstrekking van schriftelijke informatie 
onder de tekst begrepen? Moet de tekst a contrario gelezen worden, 
zodanig dat alle overige informatie niet kosteloos zal (behoeven te) 
worden verstrekt? Hoe wordt overigens het kostenverhaal geregeld voor 
de gratis verstrekte informatie? 

Artikel I QQ (artikel 60) 

De leden van de P.v.d.A.-fractie vroegen of niet bevorderd dient te 
worden, dat formulieren in enkelvoud gratis verstrekt worden aan ieder 
die er incidenteel om vraagt. Aan welke kostprijzen moet worden 
gedacht? Kan de zinsnede in de memorie van toelichting «Hiermede 
wordt bewerkstelligd dat een ieder zich zo goed mogelijk kan informeren» 
nader worden verklaard? Wordt voor formulieren ook nu een prijs 
berekend? 

De voorzitter van de commissie, 
Joekes 

De griffier van de commissie, 
Witteveen 

Tweede Kamer, vergaderjaar 1985-1986, 19 372, nr. 4 9 


